

Gjerrild-Bønnerup Friskole

REFERAT



SKOLEBESTYRELSESMØDE

DATO	16.11.2022
TID	Kl. 18.30 - 21.00 - N.B.: Økonomiudvalget mødes kl. 17:30-18:25 Udvalgets dagsorden fremgår af punkt 5.
STED	Lærerværelset
DELTAGERE	Søren, Lisa, Thomas, Henrik, Kasper, Hanne, Jens, Taya, Susanne, Anni, Allan
FRAVÆRENDE	Taya, Jens
ORDSTYRER	Thomas
REFERENT	Lisa
KAGELEDER	Kasper, Hanne, Jens, Taya, Susanne, Anni, Allan, Søren, Lisa, Thomas, Henrik

Orientering (O), Beslutning (B), Drøftelse (D)

PUNKT 1	Formalia
ANSVARLIG / TID	Thomas/ Lisa - 5 min. (Slut kl. 18.35)
FORMÅL	Dagsorden godkendes. Eventuelle tillægspunkter?
REFERAT	Susanne foreslår at beslutningspunkter drøftes først. Godkendt.

PUNKT 2	Orientering fra formanden (O)
ANSVARLIG / TID	Søren / 15 min. (Slut kl. 18:50)
FORMÅL	<ul style="list-style-type: none">Opdatering på skolebussen.Den nye motor bliver skiftet i uge 2 eller 3 i 2023 😊 I den periode bliver der brug for mere forældre kørsel. Susanne sender nærmere info ud herom.Opdatering på bestyrelses-Erfa med Feldballe Friskole Vi skal mødes til januar - dato følger.Olie i olietank Susanne og Anni undersøger hvor meget olie der er i tanken.Deltagelse i forårsmesse? Det godkendes. Søren kontakter messen og hører om mulighed for at deltage.
REFERAT	



PUNKT 3	Drøftelses- og orienteringspunkter fra skoleleder (O)
ANSVARLIG / TID	Susanne / 30 min. (Slut 19:20)
FORMÅL REFERAT	<p>Drøftelse og beslutninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Skolekredsen - antal medlemmer og hvordan vi tiltrækker flere? Punktet drøftes på vores bestyrelsesmøde til januar. ● Projekt legeplads: <ul style="list-style-type: none"> ○ Kristian Friid, pedel efterlyser at kunne indkalde forældre enkeltvis eller i mindre grupper for at få anvendt alt det materiale og udstyr (afbarkede stammer, edderkoppegyngende m.v.), som allerede findes. Det vil også være fint at få flere borde og bænke i området af "Den lille skolegård", hvor vores ældste elever i den grad mangler oplagte opholds- og aktivitetssteder til pauserne. Skolen er i besiddelse af hovedparten af de nødvendige materialer og værktøj. ○ Der spørges til Venneforeningens indsamlede midler. Må skole ansøge om indkøb af manglende materialer til den nye legeplads? Punktet drøftes på fællesmødet mellem bestyrelse og medarbejdere d. 24/11-2022 ● Eleverne; tilvækst? <ul style="list-style-type: none"> ○ Nye elever og nye familier - behov for "storevenner"/venskabsfamilier/kontaktfamilier. Hvem vil tage denne opgave? ○ Lisa melder sig som kontaktfarældre og Susanne sender info til hende på nye elever. ○ Elevinddragelse og elevrådsarbejde: Danske skoleelever gør opmærksom på GBF's manglende inddragelse af eleverne i bestyrelsesarbejdet. Hvad mener vi om det? ○ Susanne foreslår et eller 2 årlige dialogmøder mellem Bestyrelsen og elevrådet. ● Fællesmødet mellem bestyrelse og medarbejdere den 24. nov. <ul style="list-style-type: none"> ○ Hvad skal temaet være, hvordan skal vi behandle det? Jeres forslag efterspørges? ○ Opsamling på den nye skolestruktur ○ Hvordan tiltrækker vi nye elever? ○ Hvordan markedsfører vi bedst hvad vi gør i dagligdagen?



	<p>Hvordan kan vi bruge vores udeområder ? Hvordan laver vi en ny plan for færdiggørelse? Susanne og Anni arbejder videre med forslagene og laver et oplæg.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Revision og tilsyn: Vedtagelse af dato for revision og kommende gennemgang af årsrapport, foråret '23 + deltagelse i Generalforsamlingen, den 19. april. Hvornår ønsker vi? <ul style="list-style-type: none"> ○ Desuden kort orientering om dagens revisorbesøg, den 16. nov. ○ Overordnet gik revisions besøget godt. Susanne fik lidt opgaver med til et par dokumenter der skal udarbejdes. • Budgettet og udsigten til kommende år kalder på principbeslutninger: <ul style="list-style-type: none"> ○ Herunder hvordan sikrer vi et mere stabilt indtægtsgrundlag for skolen? ○ Hvordan sikrer vi tilvækst af flere elever? ○ Busdriften ○ Bygningernes manglende vedligeholdelseskonto - hvad vil vi gøre? <p>En del af punktet drøftes på fællesmødet torsdag d. 24/11-2022 mellem bestyrelse og medarbejdere.</p> <p><u>Kort orientering om:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Medarbejderne; trivsel og udvikling <ul style="list-style-type: none"> ○ Staben ○ MUS og et ønske om snarlig LUS • Lidt om skolestrukturen. • Denne fredags åbent hus-arrangement.
--	--

PUNKT 4	Orientering fra medarbejderrepræsentant (O)
ANSVARLIG / TID	Allan / 10 min. (Slut 19:30)
FORMÅL	Hvad der rører sig i medarbejdergruppen m.m.
REFERAT	Temaugerne har været sjove, udfordrende, hårde, skønne og lærerige. Fyldt med stor læring for både store og små og utrolig meget fællesskab på tværs af årgangene.



PUNKT 5	Orientering fra Økonomiudvalget (O)
ANSVARLIG / TID	Søren & Thomas/ 20 min. (Slut 19:50)
FORMÅL	<p>Økonomiudvalget mødes umiddelbart forud for dette møde. Balancen udleveres på mødet.</p> <p>I Økonomiudvalgsmødet deltager denne gang også administrativ medarbejder Jørgen Fønss Bach for en første gennemgang af kommende års budgetudkast. Udvalgets drøftelser og overvejelser løftes ind i bestyrelsen.</p> <p>Der foreligger også et par konkrete ønsker, som Økonomiudvalget & bestyrelsen skal tage stilling til følgende 4 punkter:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1) Fra Alan & Susanne vedr. "Den lille Skolegård": Alan har således forhørt sig om prisen på at få udbedret stort/store huller i underlaget. Dvts. pris på at få fjernet ødelagt asfalt, klargjort med stampet grus og derpå 8 cm asfalt på et ca. 10 m2 stort område. Overslag lyder på 5-6.000 kr. plus moms. Hullet vurderes farligt. Hanne vil hører murerfirmaet Claus Jacobsen om at undersøge hvorfor det bliver ved med at synke inden vi ligger asfalt på. Der afsættes 10.000 + moms i budgettet til at få det udbedret. 2) Fra Susanne vedr. ledelseskursus hos Friskolerne den 17.-19. januar; "Ledelse af fri skole" (Pris = 4.350 kr.). Ønsket fokus er økonomistyring. Se nærmere her: https://www.friskolerne.dk/kurser-og-arrangementer/kursus/ledelse-af-fri-skole-2023_23FS13 (Bestyrelsen bevilgede dette i indeværende kalenderår, men det blev pga. Corona aflyst og er således aldrig blevet afholdt. Kursusbudgettet er herefter skåret til 0 kr.) Bestyrelsen godkender kurset til Susanne. 3) Fra Lisa: Jf. aftale mellem Kristian og René er der indkøbt asfalmaling til skolen. Der er maling for i alt kr. 9.000 + moms. (Dvs. 11.250 kr.). Økonomiudvalget skal tage stilling til, hvordan disse skal betales / afdrages for René's andel.



PUNKT 6	Orientering fra PR-udvalget (O)
ANSVARLIG / TID	Hanne og Lisa/ 10 min. (Slut 20:00)
FORMÅL	<p>Opdatering fra PR-udvalget</p> <p>Der søges input til den overordnede struktur for vores markedsføringsstrategi</p> <p>Hvad vil vi gerne brande os på</p> <p>Hvordan vil vi gerne gøre det</p> <p>Hvor ofte vil vi sende noget ud</p> <p>SoMe kører Cecile.</p> <p>Fyraftensmøde med input.</p> <p>Skarpe på en overordnet strategi - årshjul</p> <p>Udstikker ordre til hvad vi gerne vil have.</p> <p>Hvornår på året skal der annonceres for de forskellige ting?</p> <p>Det er aftalt der snakkes videre omkring punktet til fællesmødet. Herefter mødes Hanne, Lisa og Taya og snakker om en overordnet strategi.</p>

PAUSE (10 min) - (Slut 20:10)

PUNKT 7	Orientering fra Dome-projektet (O)
ANSVARLIG / TID	Henrik/ 10 min. (Slut 20:20)
FORMÅL	Opdatering fra Dome-projektet
REFERAT	<p>Der er blevet sendt en ansøgning til Nordeafonden i dag 😊</p> <p>Vi har søgt om 1 million kroner til etablering af haverne på savværksgrunden.</p> <p>Vi får tilbagemelding i marts måned.</p> <p>Herudover søger Novo omkring ombygning af laderne.</p>

PUNKT 8	Udlån og udlejning af skolen (D/B)
ANSVARLIG / TID	Susanne/ 10 min. (Slut 20:30)
FORMÅL	a) Som skoleleder - og på vegne af brugerne og eleverne - efterspørger jeg bestyrelsens princip(beslutning) om vilkår og priser: Hvad skal princippet indeholde?



	<p>b) Forslag til retningslinje for udlejning og forslag til forbrugspriser kommer fra mig.</p> <p>c) Bernhard Kiel og næste sommers besøg af tyske gæster spørger til priser for forbrug; er de steget og er vilkår ændret?</p> <p>d) Idrætsforeningens brug (GBiF) - drøftelse med Steven.</p> <p>e) Øvrige foreninger og deres vilkår?</p>
REFERAT	<p>a) Som udgangspunkt er vi som skole rigtig glade for at være byens forsamlingshus - det vil vi gerne blive ved med at være 😊</p> <p>Samtidig vil vi gerne sikre at skolepengene fra eleverne går til undervisning og ikke til reparation af lokaler udlejet til andre eller de stigende energipriser.</p> <p>b) Susanne udarbejder udkast til retningslinjer og forslag til forbrugspriser/udlejningspolitik.</p> <p>c) De tyske børn, som gennem mange somre tidligere har lejet skolen, kommer igen d. 16.-30. juli. Priserne reguleres efter aftale mellem Susanne.</p> <p>-</p>

PUNKT 9	Beslutning om ophør for fritagelse fra rengøring og arbejdsdage (B)
ANSVARLIG / TID	Søren/Thomas 10 min. (Slut 20:40)
FORMÅL	Beslutning af fremlagt forslag og godkendelse af skriv til forældre (tilgår separat)
REFERAT	<p>Udkast:</p> <p>Besked til forældre vedr. fritagelse for rengøring</p> <p>Kære Forældre,</p> <p>Som andre steder i samfundet, mangler skolen varme hænder. Lige nu mangler vi forældre der kan deltage i rengøringsdage på skolen, så vores børn og skolens ansatte fortsat kan opleve et rent og forsvarligt arbejdsmiljø.</p> <p>Skolens bestyrelsen har derfor besluttet at de tidligere fritagelser for deltagelse i rengøringsdage ophører fra starten af næste skoleår (2023/2024). Hidtil har madtanter der har deltaget i skolebytte, samt medlemmer af bestyrelsen været fritaget for rengøring.</p> <p>I særlige tilfælde kan bestyrelsen beslutte at enkelte forældre fortsat kan fritages pga. særlige omstændigheder eller med baggrund i en ekstraordinær indsats for skolen. Dette vil i hvert tilfælde blive vurderet individuelt og skal besluttes på et</p>



	<p>bestyrelsesmøde.</p> <p>Vi takker for den gode indsats indtil videre og håber på jeres forståelse.</p> <p>Mvh Bestyrelsen</p> <p>Skrivelsen er godkendt og Thomas sender den rundt.</p>
--	---

PUNKT 10	Orientering fra Venneforeningen (O)
ANSVARLIG / TID	Anni?/ 10 min. (Slut 20:50)
FORMÅL	Orientering fra Venneforeningen
REFERAT	

PUNKT 11	Punkter til næste bestyrelsesmøde
ANSVARLIG / TID	Thomas/ 5 min. (Slut 20:55)
FORMÅL	Ønsker til møderne i dette skoleår?
REFERAT	<p>Udskiftning af lysstofrør Skolepenge - inflationsregulering Skolekredsen</p> <p>Kommende bestyrelsesmøder: 16. november 2022 14. december 2022 18. januar 2023 22. februar 2023 15. marts 2023 12. april 2023 Generalforsamling 19. april</p> <p>Fællesmøder mellem bestyrelse og medarbejdere: - Torsdag den 24. november kl. 15-18 - Torsdag den 9. marts kl. 15-18</p>

PUNKT 12	Eventuelt
ANSVARLIG / TID	Alle/ 5 min. (Slut 21:00)



FORMÅL	Evt. andre emner
REFERAT	

Med venlig hilsen Formandskabet

TIL UNDERSKRIFT

SØREN KEJSER - FORMAND

**THOMAS CHRISTENSEN -
NÆSTFORMAND**

**LISA KLEMMENSEN -
BESTYRELSESMEDELEM**

**HENRIK MAJLUND TOFT -
BESTYRELSESMEDELEM**

**KASPER SØRENSEN -
BESTYRELSESMEDELEM**

**HANNE RASMUSSEN -
BESTYRELSESMEDELEM**

**JENS BACHMANN -
BESTYRELSESMEDELEM**

TAYA SMITH - 1. SUPPLEANT